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The exact calculation of the delivered dose in the process of irradiating tumors with proton and
carbon ion beams is one of the most important components of the process of planning radiation
therapy. Today there are two advanced microdosimetric models for calculation of the relative
biological efficacy of radiation, that are used in clinical practice. This is Microdosimetric Kinetic
Model (MKM) and Local Effect Model (LEM). This paper contains descriptions of the features of
the implementation of the MKM as model that is included in the RTS&T code system. The results
of theoretical and experimental studies of the main microdosimetric characteristics for cellular
structures placed in homogeneous water phantoms irradiated with 454 MeV/u 12C6+ ions are
presented.

Точный расчет дозы в процессе облучения опухолей пучками протонов и ионов углерода яв-
ляется одним из важнейших компонентов процесса планирования лучевой терапии. Существу-
ют две современные микродозиметрические модели для расчета относительной биологической
эффективности излучения, которые используются в клинической практике. Это микродозимет-
рическая кинетическая модель (MKM) и модель локального эффекта (LEM). Статья содержит
описание особенностей реализации MKM как модели, включенной в RTS&T. Представлены ре-
зультаты теоретических и экспериментальных исследований основных микродозиметрических
характеристик клеточных структур, помещенных в однородные водные фантомы, облученные
ионами 454 МэВ/нуклон 12C6+.
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